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[Jens Thoft] 

kan oplyse ham om, at det så kan undre mig, at 
Århus skattevæsen hele efteråret har brugt 
krudtet på at fremsende varsel til samtlige bo- 
liginteressentskaber og andelsforeninger om, 
at man pr. 1. januar, 1994 vil benytte markeds- 
værdien, når man fastsætter lejeværdi af egen 
bolig. Men jeg er utrolig glad for ministerens 
svar, for det hamrer altså en pæl igennem usik- 
kerheden. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Forslagets overgang til anden (sidste) be- 
handling 
vedtoges uden afstemning. 

Anden næstformand (Grove): 
Jeg foreslår, at forslaget til folketingsbeslut- 

ning henvises til Skatteudvalget. Hvis ingen 
gør indsigelse mod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Meddelelser fra formanden: 

Anden næstformand (Grove): 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

Undervisningsministeren (Ole Vig Jensen) 
har meddelt mig, at han ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  lov om erhvervs- 
skoler. (Bygningstaxameter m.v.). 

(Lovforslag nr. L 159). 

Skriftlig fremsættelse af orslag: 

Undervisningsministeren (Ole Vig Jensen): 
Jeg tillader mig herved for det høje Ting at 

fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om erhvervs- 

skoler. (Bygningstaxameter m.v.). 
(Lovforslag nr. L 159). 

I 1990 blev gennemført en reform af er- 
hvervsuddannelserne, og samtidig blev der 
gennemført en finansieringsreform for er- 
hvervsskolerne, som indebar, at tilskuddet til 
direkte undervisningsudgifter som hovedregel 
blev omlagt til taxametersystem, medens til- 
skud til øvrige udgifter, herunder kapitaludgif- 
ter, principielt er blevet fastsat administrativt. 
Finansieringsreformen har nu virket siden 1. 
januar 1991, og i lyset heraf ønskes en yderli- 
gere decentralisering af erhvervsskolernes 
økonomiske ansvar. Efter forslaget vil tilskud 
til erhvervsskolerne i al væsentlighed blive 
givet i form af taxametertilskud, således at 
pengene, der bruges på dette skoleområde, føl- 
ger elevtallet i overensstemmelse med takster, 
der fastsættes på de årlige finanslove. 

Da det har vist sig, at erhvervsskolerne har 
haft problemer med at finansiere byggeri m.v. 
via lån i realkreditinstitutioner, stilles der for- 
slag om, at der i nogen grad åbnes mulighed 
for skolerne til at låne i Hypotekbanken. Låne- 
ne optages på skolernes eget økonomiske an- 
svar, men med en statslig garanti for lånene. 

Yderligere tilsigtes der med lovforslaget en 
ajourføring af nogle af de eksisterende regler i 
øvrigt, dels i konsekvens af det udbyggede 
taxameterprincip, dels på baggrund af de ind- 
vundne erfaringer med loven siden 1. januar 
1991. 

Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslaget med 
bemærkninger, tillader jeg mig at anbefale lov- 
forslaget til hurtig og velvillig behandling i det 
høje Ting. 

Meddelelser fra formanden: 

Anden næstformand (Grove): 
Der er ikke mere at foretage i dette møde. 

Folketingets næste møde afholdes i morgen, 
torsdag den 20. januar 1994, kl. 10.00 

Jeg henviser til den dagsorden, der er opslå- 
et i salen. 

Mødet hævet kl. 17.30 


